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Jak už to tak někdy bývá, po ukončení určitého cyklu se dělá bilancování a rekapituluje se činnost. Co se událo, co se povedlo a co spíš ne. Stejně jako při 
jiných činnostech, tak i v našem cirkusu se pořád něco děje a proto je i o čem psát. Na naší před-jarní poradě v motorestu Melikana, jsme naplánovali 8 akcí. 
Už nějaký čas bojujeme všichni s dostatečnou účastí pilotů na akcích. Proto i letos jsme se snažili připravit rozumný počet akcí s dostatečným počtem lidí. Ale 
jak už to tak bývá, člověk míní, modelářský pánbůh mění.

 Letošní rok 2019 byl podobně jako ten loňský ve znamení teplého léta a ma-
lého množství srážek, což ale ne vždy platilo i pro víkendy, kdy jsme měli mít akce. 
Jako na potvoru už první akce v Přibyslavi byla z důvodu vydatného deště zrušena.  
Další akce vyšla dobře, 25.5. na letišti v Jaroměři, jsme udělali hezkou šou a nakonec 
i program leteckého dny a modelářské ukázky byly skvělé. Tato akce již patří mezi 
akce, kam jezdíme rádi. 

 Dne 15.6 jsme vyrazili do Suché. Tradiční akce, kam jezdíme přibližně každé 
2 roky, letiště má skvělé zázemí a bývá navštěvována i našimi západními spojenci. 
Z Německa přijel modelář se skvěle zpracovanou maketou Albatros D.Va a projevil 
přání jít s námi do kouře, což jsme mu s radostí umožnili. Vypadalo to, že bojové 
nasazení mu svědčilo a při odjezdu nám přátelsky kynul. (Doufám, že nešlo o opačné 
gesto.) Bohužel letošní účast diváků nebyla bůhví co.

 Další akcí měla být letová ukázka ve Kbelích. Už při přípravě to logisticky váz-
lo a proto nás ani moc nepřekvapilo, že jsme se nakonec nedokázali s pořadatelem 

dohodnout a z akce 
posléze sešlo. 

 O to víc jsme se těšili na naše první účinkování na modelářsko-leteckém dnu na letišti 
Juřinka, u Valašského Meziříčí. Přijeli jsme v hojném počtu, kluci z Mostu v pátek s karava-
nem, my co to máme přes kopec, až v sobotu. Předpověď byla poněkud nejistá, přesto jsme 
vše připravili a následně začal program. Hvězdou dne měl být Martin Šonka s Extrou Red 
Bull, předskokana jsme mu měli dělat my, s programem Great War Flying Circus. Ovšem před 
polednem se zpoza nejbližšího kopce přihnal tmavě šedý mrak a z něj spadlo něco jako průtrž 
mračen. Vody bylo najednou po kotníky a my taktak stačili ukrýt naše modely pod plachty, 
které jsme z preventivních důvodů vzali na letiště. Dál jsme pak hráli na soutěž o Mokré tričko. 
Jak to bylo dál? Pořadatel z důvodu deště a nepříznivé předpovědi akci zrušil, takže nakonec 
jsme vše rozebrali a jeli domů.

 Tradiční Bahna 03-04.08 jsme opět měli v režii deště, poněvadž přišlo do letních pařáků 



ochlazení s postupující frontou a pro nás nepříjemnosti s nutností načasovat vystoupení do pro-
storu bez deště. Kupodivu se nám to podařilo, protože po sobotním vystoupení jak jsme to sklidili, 
přišla slušná přeháňka a v neděli to bylo podobné, protože jakmile jsme odlétli a sklidili vše do 
aut, přišla další rozsáhlá oblačnost a pak pršelo až do večera. Bahna se nesla ve znamení ustu-
pující aktivity modelářů, kteří ztrácejí zájem vystupovat se svými modely na veřejnosti. Ztrácí se 
tak představení atraktivních obřích maket 
letadel, kvalitní akrobatická show a různé 
nestandardní ukázky a zajímavosti. Je to 
škoda, protože zkušený tým pořadatelů by 
si zasloužil za tu práci víc.

 Airshow Rakovník 10-11.08 dvoudenní akce. Jaké překvapení, v sobotu pršelo až do večera. 
Nicméně jsem se nechal odpoledne, kdy se zdálo že by se to asi dalo odlétat, ukecat jako že je to 
dobré a posháněl jsem narychlo mančaft. Tato akce si vybrala svoji daň s tím, že bohužel část pyra 

nešla a vlhko nás stejně neminulo. Ale dost 
deště, neděle se spravila dokonale krás-
ným počasím a akce se vyvedla. Výteční 
moderátoři hecovali vystupující k maximál-
ním výkonům a diváky honili od atrakce k 
atrakci, protože pořadatelé připravili pro 
diváky nejen ukázky leteckých modelářů ale i modely bojové techniky, obří dioráma bitvy WW2, 
dokonce i obrněný vlak a modely nákladních aut, které řídil malý chlapec a celý den vozil na korbě 
malé děti po letišti. Přítomní byli i fandové Bitvy o Británii se svým dobovým stanem a památkami, 
stejnokroji a knížkami. Spousta stánků, plné letiště vděčných diváků a skvělý program po celý den, 
který doplňovaly i ukázky velkých letadel z aeroklubů. Odjížděli jsme spokojeni až na Laďu, který 
utrpěl bojový šrám a v neděli přišel o EIII.

 Poslední akcí byly 14.09. Nesvačily, kam jsme přijeli v pátek. Modelářský kemp u letiště byl již skoro plný ale i my jsme měli dost místa pro naše le-
žení, a protože počasí nám přálo, užívali jsme podvečerní a večerní pohodu. Skvěle připravené letiště se ráno začalo plnit diváky, stojánka krásnými modely 
letadel a tak jsme se začali připravovat i my. Poskládali jsme modely a sledovali začínající ukázky. Tentokrát přijel i Náš vedoucí Kamil s Hindem a Vosákem 
(Fokker D VI.) a Michal s plnou výbavou bojových aut. Letěli jsme odpoledne a myslím, že jsme nenechali na pochybách, že umíme diváky rozparádit.

 Co říci na závěr, sezóna 2019 byla na počet letů mimořádně chudá, odlétali jsme celkem 5 akcí: Jaroměř, Suché, Bahna, 
Rakovník a Nesvačily. Počasí nám zhatilo bohužel Juřinku, což mě mrzí, protože to měla být naše premiéra na tomto letiš-
ti, která se bohužel nemohla uskutečnit kvůli bídnému počasí. Nyní nastává období, kdy můžeme posílit náš bojový park o 
nová letadla, ta starší opravit a připravit se na novou sezónu. 

Letu zdar, Óbrst.

Karel má na počasí stejný názor.


